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tel. 512 306 483 lub 534 611 454

Profesjonalna naprawa telefonów GSM
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LOMBARD

www.lombardd.pl
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Znajdziesz nas na: www.comland.pl

ODWIEDŹ NAS:

ODWIEDŹ NAS:

fARBY,  TAPETY, fOTOTAPETY

AKCESORIA MALARSKIE

KLEJE, LAKIERY, OKLEINY
LISTWY DEKORACYJNE

KARNISZE, KINKIETY, PłYTY G–K 

Niałek Wielki 60
64-200 Wolsztyn
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www.gmyrpol.pl    
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Opalenica
ul. Wierzejewskiego 40
tel./fax: 61 447 56 08
tel. kom: 602 648 298

Nowy Tomyśl
ul. Ogrodowa 28
tel./fax: 61 442 55 41
tel. kom: 606 205 271

Wolsztyn
ul. Słowackiego 11A
tel./fax: 68 346 93 65
tel. kom: 608 311 016
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Zespół budynków dawnych browarów grodziskich przy ul. Kolejowej 10 w Grodzisku Wielko-
polskim, złożony z budynku administracyjnego, magazynu, budynku handlowego.

Dla nieruchomości nie ma obowiązujących ustaleń Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego. 
Zgodnie z Uchwałą Rady Miejskiej nr XXXII/266/2021 z dnia 24.06.2021 r. nieruchomość jest 
położona na obszarze terenów obiektów usługowych. Nieruchomość posiada dostęp do 
drogi publicznej z ul. Kolejowej od strony południowej oraz zachodniej. Od strony północnej 
i wschodniej zabudowana budynkami.

Położenie nieruchomości bardzo korzystne na centralnych terenach miasta. 
Bardzo dobre warunki komunikacyjne i lokalizacyjne sprzyjające różnym rodzajom działalno-
ści. 
Położenie w bliskim sąsiedztwie szkół, w pobliżu dworca PKP, przystanku PKS , Dom Kultu-
ry, szpital, zabudowa mieszkaniowa. Lokalizacja sprzyja szczególnie działalności usługowej, 
gastronomicznej lub handlowej. Korzystne położenie względem głównych dróg miasta oraz 
dróg krajowych DK 32, DW 308
Ekspozycja nieruchomości względem głównych, uczęszczanych ulic miasta, możliwość rekla-
my zewnętrznej. 
Atrakcyjna industrialna architektura budynku wpisująca się w istniejącą zabudowę. Własne 
miejsca parkingowe na terenie posesji Układ funkcjonalny pomieszczeń pozwala na zmianę 
funkcji budynku oraz wykorzystanie powierzchni dodatkowych.

1. Część biurowo - handlowa łączna powierzchnia 236,10 m2

Budynek dwukondygnacyjny : parter z podpiwniczeniem oraz poddaszem niskim nieużytko-
wym:
- parter o powierzchni: 110,20 m2

- piwnica o powierzchni: 125,90 m2

- poddasze nieużytkowe: 139,10 m2

2. Budynek magazynowy dawniej produkcyjny o powierzchni łącznej 902,99 m2

Budynek trzykondygnacyjny : parter , piwnica i piętro.
- parter o powierzchni: 385,70 m2

- piętro o powierzchni: 284,23 m2

- piwnica o powierzchni: 233,06 m2

W budynku znajduje się winda towarowa o udźwigu 1000 kg , zlokalizowana w części central-
nej, obsługująca 3 kondygnacje (piwnica, parter, piętro) Winda zamontowana w 1999 r. i użyt-
kowana przez 2 lata. Sterowanie windy w nadbudówce wzniesionej na dachu.

3. Budynek handlowy, o powierzchni użytkowej 283,90 m2,
Obiekt jednokondygnacyjny , niepodpiwniczony. wzniesiony w latach 70/80 XX w., usytuowa-
ny od strony wschodniej działki, przylega bezpośrednio do budynku byłego browaru.
Obiekt wybudowany w technologii tradycyjnej murowanej. Dach konstrukcja stalowa, kryty 
papą, kominy murowane, elewacja wykończona tynkiem. Ogrzewanie centralne z kotła gazo-
wego
Większą część budynku stanowi pawilon handlowy składający się z dużej sali sprzedaży, biura, 
magazynu i części socjalnej z WC o łącznej powierzchni użytkowej 215,34 m2. Budynek posiada 
wejścia od strony placu oraz od ul. Kolejowej od strony południowej.
Druga część budynku składa się z pomieszczeń biura, magazynu , kotłowni i WC o łącznej po-
wierzchni użytkowej 68,56 m2

Nieruchomość posiada przyłącza do sieci energetycznej, wodnej, kanalizacyjnej sanitarnej, 
deszczowej oraz sieci gazowej.

4. Plac parkingowo manewrowy w całości utwardzony (nawierzchnia mieszana: kostka, as-
falt) ogrodzony murem z dwoma bramami wjazdowymi i furtką wejściową.
Na placu znajduje się wiata o powierzchni ok 65 m2 (6 miejsc postojowych ), wzniesiona w kon-
strukcji stalowej, dach płaski kryty blachą falistą.

Obiekt wpisany do Rejestru Zabytków.

Nieruchomość bez żadnych zadłużeń, uregulowana sytuacja prawna.

Mateusz Ptaszyński
tel. 502 290 411
MP INWESTYCJE

* Powyższe ogłoszenie ma charakter informacyjny i nie stanowi oferty w rozumieniu przepisów  
Kodeksu cywilnego oraz innych właściwych przepisów prawnych.

MP INWESTYCJE oferuje na sprzedaż niepowtarzalną w skali regionu 
nieruchomości o charakterze handlowo – usługowym



3POWIATY-GMINY
wrzesień 2023



POWIATY-GMINY
wrzesień 20234

W listopadzie b.r. minie 15 
lat od pierwszego Zjazdu 
Rodu Gwardzików. Ustalono 
na nim, że należy szukać 
najstarszego pokolenia i za-
łożyć drzewo genealogiczne. 
Minęło jednak kilka lat 
zanim doszukano się najstar-
szego przodka. Został nim 
Jean Gwardian i od 1783 roku 
dynastii Gwardzików w tym 
roku minęło 240 lat.

Wszystko zaczęło się od 
propozycji I Zjazdu Rodu 
Gwardzików w spotkaniu 
w Jastarni gdzie mieszka 
najwięcej kuzynostwa. Zjazd 
odbył się w Jastarni jesienią 
w 2008 roku od uroczystej 
mszy za cały ród. Następnie 
zabawa i rozmowy trwały 
w motelu „Augustyna” gdzie 
bawiono się do późnych 
godzin nocnych. Gospoda-
rzem był kuzyn Zdzisław 
a organizacyjnie pomagał mu 
brat Andrzej. Po tym zjeździe 
starałem się wszelkimi 
możliwościami odszukania 
kontaktów w ustaleniu naj-
starszego przodka naszego 
rodu. Wszelkie poszukiwa-
nia różnych dokumentów 
i świadków w różnych para-
fiach w Polsce i Monachium-
-Niemcy trwały kilka lat. 

Bardzo duży udział w tych 
poszukiwaniach miała moja 
kuzynka siostra Magdalena 
z Bydgoszczy, która jest sio-
strą w klasztorze Klarysek od 
Wieczystej Adoracji. Okazało 
się że drzewo genealogiczne 
ma swój początek od roku 
1782 w którym urodził się  
w Szubinie Jean Gwardian. 
Jako trzydziestolatek w roku 
1812 został wcielony do armii 
Cesarza Napoleona Bona-
parte, który m.in. utworzył 
Księstwo Warszawskie. Nasz 
przodek brał udział w wypra-
wach na Moskwę i Lipsk lecz 
bitwy te były przegrane. 

Zanim Cesarz Bonaparte 
został wysłany na wyspę 
Elbę wyróżniającym się 

oficerom jego armii nadał 
tytuł szlachecki i herby oraz 
przekazał ziemię włościań-
skie. W tym gronie  znalazł 
się również nasz przodek 
Jean Gwardian, który po 
osiedleniu się w okolicy 
Szubina otrzymał  nazwisko 
Jan Gwardzik. W kolejnym 
pokoleniu Jan miał syna 
Władysława a ten w trzecim 
pokoleniu syna Piotra, 
który ożenił się z Salomeą 
Kinowską. Salomea urodziła 
czterech synów Piotra, Jana, 
Kazimierza i Franciszka. 
Franciszek był w czwartym 
pokoleniu i zarazem moim 
dziadkiem. Żoną Franciszka 
została Stanisława Szcze-
paniak, która obdarzyła go 
siedmioma synami i dwiema 
córkami. Było to piąte poko-
lenie wśród którego był mój 
ojciec Aleksander. Szóstym 
pokoleniem zostałem ja 
i moje kuzynostwo. Moja 
małżonka urodziła pięciu 
synów, którzy zostali siód-
mym pokoleniem. Ósmym 
pokoleniem  zostało 10-ro. 
naszych wnucząt. Patrząc 
na tą niezwykłą dynastię to 
gdyby panowała w Polce mo-
narchia byłoby wiele hrabin 
i wielu hrabiów

Franciszek Gwardzik

240 lat dynastii Gwardzików 
z herbem od Napoleona

Jakie miejsce zająłeś w po-
przednim roku?
W ubiegłym roku zosta-
łem wicemistrzem Polski 
a w obecnym zająłem trzecie 
miejsce. Obecnie w ostat-
nim czasie konkurencja jest 
coraz większa, czyli poziom 
biegaczy na 3 kilometry się 
podniósł i jest coraz trudniej 
o dobre miejsce. Część biega-
czy poprawiło swoje wyniki 
w tej konkurencji.

Jakie plany są przed tobą?
Co do przyszłości to widzę 
poprawę moich wyników, 
ponieważ drzemią we 
nie jeszcze duże rezerwy. 
Poziom treningu także 
jest bardziej intensywny. 
W przyszłym roku po-
winienem uzyskać czas 
w granicach 8,30 co dałoby 
mi się zakwalifikować  do 
Mistrzostw Europy.

Gdzie się przygotowywałeś 
w tym roku?
W tym roku byłem po raz 
pierwszy na obozie wysoko-
górskim we Francji 1800 me-
trów nad poziomem morza. 
Przekonałem się że w Polsce 
da się trenować do pewne-
go poziomu, ale w innym 

górskim klimacie są większe 
możliwości.

Czy zmieniłeś trenera?
Cały czas od 2020 roku 
trenerem jest pan Dariusz 
Rudnik, który jest o rok star-
szy odemnie . Startuje także 
w zawodach amatorsko, ale 
treningi prowadzi zawodo-
wo. Współpraca układa się 
bardzo dobrze, bo jest nie 

tylko trenerem ale także 
kolegą i mamy dobre relacje. 
Przy nim poznałem dużo 
nowych tajników treningo-
wych. Co roku modyfikuje-
my treningi co pozwala mi 
poprawić wyniki. 

Mówiłeś, że w tym roku 
stanąłeś na pudle na III 
miejscu, czy była możli-
wość na lepsze miejsce?
Tak mogło być lepiej, ale 
zadecydowała końcówka 
na ostatnich 300 metrach. 
W tym momencie biegli-
śmy jeszcze razem. Nagłe 
przyspieszenie moich rywali 
spowodowało, ze mimo też 
mojego przyspieszenia byli 
jednak  o demnie szybsi. 
Mimo wszystko jestem z tego 
sezonu zadowolony, ponie-
waż pobiłem swój rekord 
życiowy o pięć sekund z cza-
sem 8,32 sekundy na mitingu 
27 maja w Norwegii. Cały 
czas mieszkam w Bydgoszczy 
i tutaj pracuję, aby zarobić na 
wyjazdy na obozy i zawody. 
We wrześniu byłem w Szko-
cji gdzie pracowałem kilka 
tygodni. Jestem od dłuższego 
czasu zawodnikiem „Budow-
lanych Bydgoszcz”

Rozmawiał: Fr. Gwardzik

Rozmowa z Mateuszem Kaczmarkiem z Rakoniewic- Mistrzem Polski w biegu 
na trzy kilometry z przeszkodami w  2021 roku.

Mistrz 3 kilometrów marzy o olimpiadzie

Adres redakcji: 62-067 Rakoniewice, ul. Krystyny 47/5 tel. 608 321 611 / Redaktor naczelny: Franciszek Gwardzik, tel. 608 321 611 WYDAWCA:  Wydawnictwo  Reklamowo - Prasowe „Powiaty-Gminy”, 62-067 Rakoniewice, ul. Krystyny 47/5 / e-mail:powiaty@wp.pl, www.powiatygminy.pl / 
Redakcja: Hieronim Dymalski, tel: 660-777-601,  e-mail: h-dymalski@wp.pl DRUK: Drukarnia PolskaPresse Sp. z o.o. Drukarnia w Bydgoszczy, ul. Grunwaldzka 229, 85-438 Bydgoszcz

Za treść reklam, ogłoszeń i tekstów autoryzowanych redakcja nie ponosi odpowiedzialności. Redakcja ma prawo skrótów nadsyłanych listów i artykułów oraz zmian tytułów

REKLAMY I OGŁOSZENIA 62-067 Rakoniewice, ul. Krystyny 47/5 TEL.  608 321 611 / e-mail: powiaty@wp.pl / www.powiatygminy.pl
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„Towarzystwo im. Hipolita 
Cegielskiego doskonale wy-
pełnia swoją misję, kierując 
się zasadą iż praca organicz-
na stanowi podstawę rozwo-
ju działalności kulturalnej, 
gospodarczej, edukacyjnej 
a także i duchowej polskiego 
społeczeństwa” – słowa te 
widnieją na medalu Sena-
tu RP, który 26 września br. 
na ręce dr. Mariana Króla, 
Prezydenta THC, wręczył 
senator Adam Szejnfeld. Wy-
darzenie odbyło się podczas 
Wielkiej Gali Koncertowej 
25-lecia Towarzystwa im. 
Hipolita Cegielskiego a jego 
muzycznym ukoronowaniem 
było prawykonanie kantaty 
„Kalejdoskop źródła” z mu-
zyką Aliny Kubik i słowami 
Dominika Górnego. 

Organizatorami gali była 
Akademia Muzyczna im. I. J. 
Paderewskiego w Poznaniu 
i Towarzystwo im. H. Ce-
gielskiego. Gala odbyła się 
z okazji 25-lecia THC i 210. 
rocznicy urodzin Hipolita 
Cegielskiego. Patronat hono-
rowy nad obchodami objęli: 
Michał Zieliński, Wojewoda 
Wielkopolski; Marek Woź-
niak, Marszałek Wojewódz-
twa Wielkopolskiego; Jan 
Grabkowski, Starosta Po-
wiatu Poznańskiego; Jacek 
Jaśkowiak, Prezydent Miasta 
Poznania; abp Wojciech Po-
lak, Prymas Polski; abp. Sta-
nisław Gądecki, Metropolita 
Poznański. 

Orkiestra, chór i soliści; 
muzyka filmowa, patriotycz-
na i poważna… Artystów 
oklaskiwali Wielkopolanie 
i goście z zagranicy, w tym 

z Parlamentu Europejskiego, 
Senatu RP, przedstawiciele 
Polonii Zagranicznej z Au-
stralii, Toronto i Chicago. 

Wśród wykonawców zna-
leźli się m.in.: Marzena Mi-
chałowska – sopran, Prze-
mysław Waskowski – tenor, 
Wojciech Kowalski – bary-
ton, Maciej Boberek – bas; 
Klaudia Gałka- saksofon so-
pranowy i Franciszek Puk – 
saksofon altowy. Zaśpiewał 
również Chór męski „Arion”. 
Artystom towarzyszyła Or-

kiestra Kameralna Państwo-
wej Szkoły Muzycznej II st. 
„Poznańskie Smyczki” pod 
dyrekcją Doriana Pawełcza-
ka. Chór i orkiestrę przygoto-
wał maestro Jacek Pawełczak. 
Artystyczną klamrą gali stały 
się: Hymn Polski i pieśń „La-
bor Omnia Vincit” – hymn 
Towarzystwa im. Hipolita 
Cegielskiego. 

(inf. prasowa THC, 
oprac. Dominik Górny)

zdjęcia: Hieronim Dymalski

Goście z Paryża, Australii 
i Chicago, gwiazda Polskiej 
Opery Królewskiej – Justyna 
Reczeniedi śpiewająca poezję 
Dominika Górnego do mu-
zyki Artura Banaszkiewicza 
oraz muzyka świata – tak 
wybrzmiała gala „Wielkie 
Premiery, Słynne Szlagiery” 
zorganizowana z okazji ob-
chodów 210. rocznicy uro-
dzin Hipolita Cegielskiego 
i 25-lecia działalności Towa-
rzystwa im. H. Cegielskiego, 
które odbywają się pod pa-
tronatem honorowym: Mi-
chała Zielińskiego, Wojewo-
dy Wielkopolskiego; Marka 
Woźniaka, Marszałka Woje-
wództwa Wielkopolskiego; 
Jana Grabkowskiego, Staro-
sty Powiatu Poznańskiego; 
Jacka Jaśkowiaka, Prezydenta 
Miasta Poznania; abp Wojcie-
cha Polaka, Prymasa Polski; 
abp. Stanisława Gądeckiego, 
Metropolity Poznańskiego. 

Wydarzenie odbyło się 5 
października br. w Sali Lu-
brańskiego Uniwersytetu im. 
Adama Mickiewicza w Po-
znaniu. Cieszyło się takim za-

interesowaniem, że na sali 
zabrakło miejsc siedzących. 
Usłyszeliśmy kunszt takich 
artystów jak: Witold Kawalec, 
pianista, który towarzyszył 
Justynie Reczeniedi w trak-
cie prawykonania „Kantaty 
Romskiej” powstałej z inspi-
racji książką Dominika Gór-
nego „Poemat na Księżyc 
i podkowę”. To była tytułowa 
„wielka premiera”. Z kolei 
„Wielkie szlagiery” zagrał 
Artur Banaszkiewicz (wirtu-
oz skrzypiec), Andrij Melnyk 
(akordeon) oraz Marcin Ant-
kowiak (kontrabas). 

Prawykonanie uzyskało 

patronat honorowy Świato-
wego Projektu „Poezja dla 
Kultury Godności”, którego 
ambasadorem jest m.in.: je-
den z członków Królewskiej 
Rodziny Chorwackiej i Bry-
tyjskiej. 

„Cieszymy się, że współ-
pracujemy z artystami o pol-
skiej i międzynarodowej re-
nomie, którzy wiedzą jak 
ważna jest kultura w naszym 
kraju i że trzeba o nią dbać” 
– zaznaczył dr. Marian Król, 
Prezydent Towarzystwa im. 
Hipolita Cegielskiego. 

inf. prasowa THC, 
oprac. Dominik Górny

Medal Senatu RP na Srebrny Jubileusz… 

Prawykonanie oklaskiwane na stojąco!
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„Ponad 120 godzin lekcji ste-
pu, 200 kostiumów inspiro-
wanych latami dwudziestymi 
i ogromne wyzwanie tech-
niczne, by na scenę w każdym 
spektaklu spadło 100 litrów 
deszczu – tak w liczbach wy-
glądały przygotowania do 
„Deszczowej piosenki” w re-
żyserii Tomasza Kabicza. Już 
16 września premiera jednego 
z najsłynniejszych musicali 
w historii na deskach Teatru 
Muzycznego w Poznaniu” - to 
cytat z materiału przygotowa-
nego przez teatr.

Oczywiście spektakl oparty 
jest na scenariuszu nakręco-
nego w roku 1952, filmu o tym 
samym tytule.

Dzisiaj już jesteśmy po 
premierze. Zainteresowanie 
spektaklem był tak wielkie, że 
bilety zaczęły się rozchodzić 

jeszcze zanim przystąpiono do 
ustalania obsady sztuki.

Można śmiało powiedzieć, 
że Teatr Muzyczny w Poznaniu 
jest w swego rodzaju okresie 
przejściowym. Bowiem z jed-
nej strony szczupłość miejsca 
w obecnej siedzibie powoduje 
ogromne wyzwania przed cały 
zespołem, natomiast z drugiej 
wyraźnie widać, że wszyscy 
żyją już perspektywą przenie-
sienia się do nowego budynku. 
Ten ton wyraźnie przejawia 
się w wypowiedziach dyr. 
Przemysława Kieliszewskiego. 
Także podejmowane działania 
wyraźnie wybiegają w przy-
szłość. Myślę tu o festiwalu 
CZAS NA TEATR, który zorga-
nizowany zostanie w tym roku 
od 28 września do 9 paździer-
nika, oczywiście w obecnych 
warunkach, ale myśli się już 

o jego rozwoju na nowej sce-
nie.

Oddajmy głos dyr. Teatru 
Muzycznego w Poznaniu 
Przemysławowi Kieliszew-
skiemu - „Tegoroczna edy-
cja CZASU NA TEATR to już 
pełnowymiarowy festiwal, 

podczas którego widzowie 
będą mieli szansę zobaczyć 
znakomite tytuły z Polski. Za-
proszenie przyjął jeden z naj-
głośniejszych spektakli ostat-
nich sezonów „1989”, a także 
„Chciałbym być” z piosen-
kami Krzysztofa Krawczyka, 

komedia muzyczna „Sztafeta 
pokoleń” i baśniowa „Wyspa”. 
Gościć będziemy w Poznaniu 
także spektakle z Ukrainy 
(„5:00 UA”) i z Niemiec („Mar-
lene und die Dietrich”). Festi-
wal to także ogrom wydarzeń 
towarzyszących: spektakle 
innych poznańskich teatrów, 
Gala Musicalowa z nagro-
dami, znakomite koncerty, 
pokazy filmowe, spotkania 
autorskie, panele dyskusyjne 
i konferencje. To będzie praw-
dziwe święto teatrów i musi-
calu w naszym mieście”.

A powracając do spekta-
klu „Deszczowa piosenka”, 
widowisko reżyseruje, jak 
już wspomniałem Tadeusz 
Kabicz, za choreografię odpo-
wiedzialny jest Michał Cyran, 
scenografia i kostiumy to dzie-
ło Natalii Kitamikado, a kie-

rownikiem muzycznym został 
Krzysztof Herdzin.

Skoro o „Deszczowej pio-
sence” mówi się, że to musical 
wszech czasów, to na wszyst-
kich osobach zaangażowa-
nych w tą poznańską wersję 
spoczęła ogromna odpowie-
dzialność. A jak udało im się 
sprostać temu wyzwaniu 
będziecie się mogli Państwo 
przekonać odwiedzając Teatr 
Muzyczny w Poznaniu.

Jest pewna szansa na bilety, 
bowiem zagranych zostanie 
kilka spektakli dodatkowych, 
stąd warto odwiedzać stronę 
www.teatr-muzyczny.pl

Zatem do zobaczenia na 
spotkaniu z tym musicalem, 
lub podczas festiwalu  CZAS 
NA TEATR.

Tekst: Andrzej Błaszczak
Zdj.: Hieronim Dymalski

„Deszczowa piosenka” na deskach Teatru Muzycznego w Poznaniu

I. Z. Grześkowiak Stodolsko 23a k./Rostarzewa 
tel. 608 753 644  e-mail: bombki@o2.pl 

www.szklanebombki.pl

Przyjmujemy zamówienia na ozdoby choinkowe w każdym 
asortymencie  i każdej ilości dla zakładów pracy  i osób prywatnych
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Wolsztyński Oddział Rejonowy Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów świętuje w tym roku 55-lecie istnienia. Z tej okazji w piątek, 13 października 2023 r., w restauracji 
Kaukaska zorganizowano spotkanie członków Oddziału połączone z zabawą. Na uroczystość zaproszono gości, wśród których byli m.in. Burmistrz Wolsztyna Wojciech Lis oraz Zastępca 
Burmistrza Wolsztyna Tomasz Spiralski. Na ręce Prezesa Koła Urszuli Bargiel burmistrz złożył gratulacje jubileuszu oraz przekazała pamiątkowy grawer. Gratulacje i życzenia złożyli także 
reprezentant Starosty Wolsztyńskiego oraz liczni przedstawiciele zaprzyjaźnionych kół z Gminy Siedlec i Gminy Przemęt. Był wspólny toast i świetna zabawa.

Obecnie w Gminie Wolsztyn 
powstaje kilka nowych linii 
oświetlenia ulicznego. In-
westycje te obejmą zarówno 
Wolsztyn jak tereny wiejskie. 
Wkrótce 21 nowych lamp 
zamontowanych zostanie 
w Powodowie, przy ulicach 
prowadzących od drogi kra-
jowej 32 w kierunku lotniska. 
Inwestycja ta zgodnie z prze-
targiem i umową kosztować 
będzie 245.698,47 zł.

Nowe lampy zamontowane 
zostaną również przy ulicy 
Komorowskiej w Wolsztynie 
– od skrzyżowania przy par-
ku miejskim aż do basenu. 
Łącznie powstanie tu 15 no-
wych lamp LED co z pewno-
ścią poprawi bezpieczeństwo 
w tym miejscu. W okolicy 
tej znajduje się m.in. żłobek, 
przedszkole oraz obiekty 
handlowe. Koszt inwestycji 
to 311.902,17 zł.

Przy ulicy Strzeleckiej w 
Wolsztynie także pojawi się 
15 nowych lamp. Tu koszt in-
westycji wynosi 138.785,82 zł. 
W Kębłowie przy ul. Stradyń-
skiej postawione natomiast 
17 nowych punktów oświe-
tleniowych. Koszt ich budo-
wy to 158.542,08 zł.

To oczywiście nie koniec 
inwestycji w poprawę bezpie-
czeństwa poprzez rozbudowę 
oświetlenia.

W poniedziałek, 9 paździer-
nika br., w Urzędzie Miejskim 
w Wolsztynie odbyło się spo-
tkanie Burmistrza Wolszty-
na Wojciecha Lisa z wolsz-
tyńskimi przedsiębiorcami. 
W spotkaniu uczestniczy-
ło kilkunastu właścicieli 
i przedstawicieli lokalnych 
firm. Obecni byli także Za-
stępca Burmistrza Tomasz 
Spiralski oraz Skarbnik Gmi-
ny Anna Prządka. Spotka-
nie poświęcone było przede 
wszystkim przedstawieniu 
propozycji podatkowych na 
rok 2024, omówieniu zwol-
nień z podatków od osób fi-
zycznych i prawnych w latach 
2015-23, a także działaniom 
mającym sprzyjać rozwojowi 
gospodarczemu prowadzo-
nym przez Gminę Wolsztyn.

55 lat istnienia Związku Emerytów Rencistów i Inwalidów

Bezpieczeństwo: montujemy blisko 
70 nowych lamp ulicznych

Spotkanie Burmistrza z przedsiębiorcami
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Gdy dziesięć lat temu Mażo-
retki Vena rozpoczęły swoją 
działalność, niewielu zda-
wało sobie sprawę z tego, 
jaką fenomenalną podróż 
mają przed sobą. Dziesiąt-
ki nagród, setki występów  
– wszystko to stało się czę-
ścią ich historii.

Dziesięć lat pełnych pa-
sji, determinacji, a przede 
wszystkim – wspaniałego 
tańca pod kierunkiem nie-
zastąpionych instruktorek  
– Karoliny Prałat i Małgorza-
ty Kujawa.

Od chwili debiutu, mażo-
retki z Przemętu zdobywały 
serca publiczności swoim 
zaangażowaniem, determi-
nacją i umiejętnościami. Za 
nami już dekada ich działal-
ności, w trakcie której zdoby-
ły liczne nagrody i wyróżnie-
nia, błyskotliwie prezentując 
się na scenach zarówno kra-
jowych, jak i międzynarodo-
wych.

Jubileuszowy koncert odbył 
się na hali sportowej w Mo-
chach i był prawdziwą ucztą 
dla oczu i uszu. Dziewczyny 
przygotowały zupełnie nowe 
układy taneczne, które opo-
wiadały historię zespołu. 
Szczególnie wzruszający był 
występ mażoretek-absolwen-

tek, które wróciły na scenę 
z układem inspirowanym mu-
zyką Michaela Jacksona, przy-
pominając o swoim niezłom-
nym duchu i radości z tańca.

Podczas koncertu można 
było podziwiać wszystkie 

tancerki zespołu Vena – od 
najmłodszych, które dopie-
ro zaczynają swoją przygodę 
z tańcem, po te doświad-
czone, które są częścią ze-
społu od samego początku. 
Wszystko to działo się w nie-

samowitej atmosferze, dzięki 
doskonałej choreografii, ko-
stiumom i scenografii.

Młodzieżowa Orkiestra 
Dęta z Przemętu dostarczyła 
muzyczne tło dla tancerzy, 
podkreślając długoletnią 

współpracę i przyjaźń obu 
grup. Ich harmonijne brzmie-
nia idealnie komponowały 
się z energią i rytmem mażo-
retek.

Podczas jubileuszu nie za-
brakło również oficjalnych 

chwil. Wójt Gminy Przemęt 
Janusz Frąckowiak, podzię-
kował zespołowi za ich wkład 
w kulturę regionu i wręczył 
pamiątkowe medale oraz 
symboliczny czek. 

Wieczór zakończył się 
w słodkim stylu, z tortem 
dedykowanym tancerkom, 
podkreślając, że ten jubileusz 
to nie tylko przeszłość, ale 
przede wszystkim obietnica 
przyszłości.

Dekada za nami, ale po 
tym, co widzieliśmy w nie-
dzielę, jedno jest pewne: Ma-
żoretki Vena mają przed sobą 
jeszcze wiele wspaniałych 
chwil. Czekamy z niecier-
pliwością na kolejne dekady 
pełne tanecznych osiągnięć!

Październik rozpoczął się 
Międzynarodowym Dniem 
Osób Starszych. Wójt Gminy 
Przemęt, Janusz Frąckowiak, 
z tej okazji odwiedził seniorów  
w GCKiB w Przemęcie. Spotkał 
się z członkami Klubów Senio-

ra i DDP Senior+, dziękując za 
ich wkład w życie społeczne. 
Jak podkreślił każda taka wi-
zyta to nie tylko obowiązek, 
ale przede wszystkim prawdzi-
wa przyjemność i źródło wielu 
inspiracji.

Podczas obchodów, Cen-
trum Medyczne Salus ufun-
dowało bony dla seniorów do 
laboratorium. Zespół Szkół 
w Przemęcie zorganizował 
występy dla starszych miesz-
kańców.

Dzienny Dom Pomocy Se-
nior+ oferuje zajęcia dla 20 
podopiecznych. Dla wielu jest 
to okazja do nauki, rozwoju 
i nawiązania relacji. Seniorzy 
chętnie uczestniczą w zaję-
ciach umysłowych oraz cie-

szą się z wizyt specjalistów, 
jak fizjoterapeutki. Współ-
praca z żłobkiem pozwala im 
na interakcję z młodszym po-
koleniem.

Gmina ma też cztery Klu-
by Seniora, oferujące różno-

rodne warsztaty, z których 
korzysta łącznie 44 osoby. 
Ten dzień podkreśla zna-
czenie seniorów w społecz-
ności i wartość ich doświad-
czenia w kształtowaniu 
przyszłości.

Wójt świętuje z seniorami Międzynarodowy Dzień Osób Starszych

Mażoretki Vena świętują dekadę tańca i pasji
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DESZCZ PIENIĘDZY DLA GMINY NOWY TOMYŚL!

W poniedziałek, 2 paździer-
nika br., w Urzędzie Miej-
skim w Nowym Tomyślu, 
została podpisana umowa na 
realizację zadania pn. „Budo-
wa i przebudowa ul. Leśnej 
w Nowym Tomyślu i Paproci 
– część II”. Podpis złożył Wło-
dzimierz Hibner – Burmistrz 
Nowego Tomyśla, natomiast 
z ramienia wykonawcy – fir-
my ZIB-INFRASTRUKTURA 
SP. Z O.O. z Lwówka, umowę 
podpisał Mateusz Maćko-
wiak – Prezes Zarządu. 

Koszt inwestycji wynosi 

blisko 6 mln zł. 
Przy podpisaniu umowy 

obecna była również Adrianna 
Zielińska - zastępczyni Bur-
mistrza Nowego Tomyśla oraz 
Anna Andrzejczak - naczel-
nik Wydziału Infrastruktury 
i Drogowego Urzędu Miejskie-
go w Nowym Tomyślu. 

W ramach budowy przewi-
duje się wykonanie m.in.:
a nawierzchni z betonu 
asfaltowego,
a przebudowę skrzyżowania 
a ścieżki pieszo-rowerowej 
o szerokości 2,5 m 

a pobocza o szerokości 1,0 m 
a nasadzenia roślin,
a energooszczędnego oświe-
tlenia ulicznego w technolo-
gii LED (ok. 40 lamp).

Na realizację zadania wy-
konawca ma 7 miesięcy od 
dnia zawarcia umowy. 

Zadanie dofinansowane 
zostało ze środków Europej-
skiego Funduszu Rolnego 
na rzecz Rozwoju Obszarów 
Wiejskich w ramach Pro-
gramu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2014-2020 
w kwocie ponad 4,1 mln zł.

„Budowa i przebudowa ul. Leśnej w Nowym 
Tomyślu i Paproci – część II”. W Urzędzie 

Miejskim w Nowym Tomyślu podpisano umowę 
z wykonawcą zadania.

Gmina Nowy Tomyśl uzyskała 
dofinansowanie w wysoko-
ści 686 tys. zł w drugiej edycji 
Rządowego Programu Odbu-
dowy Zabytków z przezna-
czeniem na remont organów 

w kościele pw. św. Wojciecha 
w Borui Kościelnej.

Rządowy Program Odbudo-
wy Zabytków kierowany jest 
do gmin, powiatów oraz woje-
wództw. Polega na bezzwrot-

nym wparciu inwestycji doty-
czących renowacji i odbudowy 
zabytków. Dofinansowanie 
może pokryć do 98% kosztów 
inwestycji, udział własny sa-
morządu to minimum 2%.

15 września br. ogłoszono 
wyniki 6 edycji Programu 
Inwestycji Strategicznych 
dla samorządów, w których 
działały państwowe gospo-
darstwa rolne. Wśród 1732 
jednostek samorządu teryto-

rialnego, które otrzymały do-
finansowanie jest też Gmina 
Nowy Tomyśl.

Dzięki pozyskanym środ-
kom w wysokości 2,54 mln zł 
zrealizowane zostanie zada-
nie pn. „Budowa sieci kanali-

zacji sanitarnej w Sątopach”. 
Przetarg będzie mógł zostać 
ogłoszony w ciągu maksy-
malnie dziewięciu miesięcy 
od wystawienia wstępnej 
promesy przez Bank Gospo-
darstwa Krajowego.

Gmina Nowy Tomyśl otrzyma-
ła dofinansowanie ze środków 
Unii Europejskiej w ramach 
Programu Operacyjnego Infra-
struktura i Środowisko 2014-
2020 w wysokości ponad 160 
tys. zł na zadanie pn.: Zakup 
progów płytowych, wyświetla-
czy prędkości oraz mobilnych 
miasteczek rowerowych w ra-
mach projektu „Poprawa stanu 
bezpieczeństwa ruchu dro-
gowego i budowa miasteczek 
rowerowych w gminie Nowy 
Tomyśl”.

Miasteczka powstaną w cią-
gu 2 miesięcy od dnia zawar-
cia umowy na terenie 4 szkół: 
Szkoła Podstawowa im. Marii 
Kownackiej w Wytomyślu, 
Zespół Przedszkolno-Szkolny 
w Bukowcu, Szkoła Podsta-
wowa im. Marii Konopnickiej 
w Borui Kościelnej oraz Szkoła 
Podstawowa im. Leonarda Śli-
wińskiego w Sątopach.

7 października br. ogłoszono 
wyniki ósmej edycji Rządo-
wego Programu Inwestycji 
Strategicznych, w ramach 
której przyznano blisko  
26 mld zł dofinansowania 
na realizację prawie 5 200 

projektów. Gminie Nowy 
Tomyśl udało się pozyskać 
środki na realizację dwóch 
zadań: „Budowa sieci ka-
nalizacji sanitarnej w Borui 
Kościelnej oraz Borui Nowej  
– etap II” – w wysokości 2 

mln zł oraz „Budowa bu-
dynku strażnicy Ochotni-
czej Straży Pożarnej wraz 
z niezbędną infrastrukturą 
towarzyszącą w miejscowo-
ści Bukowiec” – w wysokości  
6 mln zł.

Dofinansowanie dla Gminy Nowy Tomyśl 
z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków

Dofinansowanie na budowę sieci 
kanalizacji w Sątopach

Będą mobilne miasteczka rowerowe 
na terenie szkół!

Dofinansowanie na kanalizację i nowy budynek 
dla strażaków
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12 października br., rok po 
wmurowaniu kamienia wę-
gielnego w fundamenty, 
nastąpiło uroczyste otwar-
cie w pełni funkcjonalnej 
i nowoczesnej hali sportowej 
przy Szkole Podstawowej im. 
Marii Konopnickiej w Borui 
Kościelnej. Kubatura budyn-
ku wynosi ponad 11,5 tys. m3. 

23 maja ubiegłego roku 
Włodzimierz Hibner Bur-
mistrz Nowego Tomyśla 
oraz Mateusz Całus Prezes 
Zarządu – reprezentujący  
wyłonionego w przetargu 
wykonawcę, konsorcjum 
firm w składzie: Budownic-
two M. Całus oraz Całus Sp. 
z o.o. Spółka Komandytowa, 
podpisali umowę na budowę. 
Autorem projektu jest Maat-

project Sp. z o.o. Przemysław 
Jahns z Poznania.

W wybudowanym obiek-
cie dzieci przez cały rok, bez 
względu na warunki atmos-
feryczne, będą mogły upra-
wiać różne dyscypliny spor-
tu m.in.: koszykówkę, piłkę 
ręczną, piłkę siatkową, tenisa 
ziemnego, a nawet podnosze-
nie ciężarów!  

Inwestorem i zleceniodaw-
cą budowy jest Gmina Nowy 
Tomyśl, która  na realizację 
zadania pozyskała 5 mln zł 
z Rządowego Funduszu Pol-
ski Ład – Programu Inwesty-
cji Strategicznych, a jej war-
tość całkowita wynosi prawie 
10 mln zł. 

Budowa hali sportowej 
w Borui Kościelnej to kolejna, 

po przedszkolu z oddziałami 
integracyjnymi w Glinnie 
otwartym pod koniec lutego 
tego roku, inwestycja oświa-
towa na terenie naszej gminy. 

Symboliczną wstęgę prze-
cięli wspólnie: Włodzimierz 
Hibner – Burmistrz Nowego 
Tomyśla, Grzegorz Piecho-
wiak – Wiceminister Rozwo-
ju i Technologii, Krzysztof 
Czarnecki, Marcin Porzucek, 
Jakub Rutnicki – posłowie 
na Sejm RP, Marcin Brambor 
– Wicestarosta Nowotomy-
ski, Marek Ratajczak – Prze-
wodniczący Rady Miejskiej 
w Nowym Tomyślu, Krzysz-
tof Piasek – wiceprezes Kra-
jowego Zrzeszenia Ludowych 
Zespołów Sportowych, ks. 
proboszcz Łukasz Grys, Piotr 

Całus i Mateusz Całus – wy-
konawcy inwestycji, Leszek 
Konieczny – inspektor nad-

zoru, Jarosław Świech – kie-
rownik budowy oraz Maciej 
Nowaczyk – kierownik robót.

Po uroczystym powitaniu 
zaproszonych gości przez 
dyrektor Sylwię Czarnecką, 
burmistrz Włodzimierz Hib-
ner podziękował wszystkim 
zaangażowanym w proces 
powstania obiektu m.in. rad-
nym Rady Miejskiej za współ-
pracę, akceptację pomysłu 
oraz zabezpieczenie środków 
w budżecie gminy. 

Po części oficjalnej nad-
szedł czas na występy ar-
tystyczne w wykonaniu 
uczniów szkoły podstawo-
wej oraz pokaz podnoszenia 
ciężarów, który przedstawili 
Małgorzata Myjak oraz Kac-
per Dziamski – zawodnicy 
LKS „Budowlani – Kucera”, 
którzy odnoszą ogromne 
sukcesy w Polsce i za granicą. 

Uroczyste otwarcie hali sportowej w Borui Kościelnej!
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W poniedziałek, 9 paździer-
nika 2023 r. w Grodzisku 
Wielkopolskim, Starosta 
Grodziski Mariusz Zgaiński, 
Wicestarosta Sławomir Gór-
ny oraz Skarbnik Powiatu 
Jolanta Morkowska podpisali 
z Wojewodą Wielkopolskim 
Michałem Zielińskim umowy 
na dwie inwestycje drogowe, 
na realizację których Powiat 
Grodziski uzyskał dofinanso-
wanie w ramach Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg:

1/ Remont drogi powia-
towej na odcinku od skrzy-
żowania z drogą krajową nr 
32 do końca miejscowości 
Separowo (Gmina Grano-
wo) - kwota dofinansowania  
3 515 387,77 zł, a całkowity 
koszt realizacji inwestycji 
wyniesie 5 977 689,11 zł.

2/ Remont drogi powia-
towej Grodzisk Wielkopol-
ski - Opalenica (do granicy 
z Powiatem Nowotomyskim) 
– kwota dofinansowania  

2 207 509,74 zł, a całkowity 
koszt realizacji inwestycji 
wyniesie 3 781 120,80 zł

Łączna kwota dofinanso-
wania obu inwestycji to pra-
wie 6 milionów złotych.

Ponadto, przy okazji pod-
pisywania umów, Wojewoda 
Wielkopolski wręczył sym-
boliczny czek na ponad 35 
milionów złotych na reali-

zację przyszłorocznych in-
westycji drogowych Powiatu 
Grodziskiego, czyli remont 
i przebudowę drogi Grodzisk 
Wlkp. - Kąkolewo oraz ko-
lejny odcinek remontu drogi 
powiatowej Parzęczewo - Ko-
tusz.

Realizacja tych zadań 
zaplanowana jest na lata 
2024/2025.

W poniedziałek, 9 paździer-
nika 2023 r. w Grodzisku 
Wielkopolskim odbyła się 
konferencja zorganizowa-
na przez Powiat Grodziski 
przy współpracy z Biurem 
Powiatowym Agencji Re-
strukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa oraz Komendą Po-
wiatową Państwowej Straży 
Pożarnej w Grodzisku Wiel-
kopolskim z okazji przypada-
jącej na dzień 11 października 
br. 25 rocznicy pierwszych 
wyborów do rad powiatów 
i sejmików województw.

Wiodącym tematem spo-
tkania był „Wpływ usamo-
rządowienia wspólnot po-
wiatowych na umocnienie 
lokalnych więzi społecznych 
i rozwój powiatowych usług 
publicznych”, w ramach któ-
rego zaprezentowano in-
westycje infrastrukturalne 
Powiatu Grodziskiego zreali-
zowane w ostatnich latach, 
działania Agencji Restruktu-
ryzacji i Modernizacji Rolnic-
twa na rzecz środowisk wiej-
skich i lokalnych organizacji 
społecznych oraz aktywność 
ochotniczych straży pożar-
nych w środowiskach lokal-
nych społeczności wiejskich.

W Konferencji wzięli 
udział: Wojewoda Wielko-
polski Michał Zieliński, który 
objął honorowy patronat nad 

konferencją, burmistrzowie 
i wójtowie z terenu powiatu 
grodziskiego, przedstawicie-
le samorządu powiatowego 

i samorządów gminnych, soł-
tysi, przedstawiciele Kół Go-
spodyń Wiejskich, Ochotni-
czych Straży Pożarnych oraz 

organizacji społecznych z te-
renu Powiatu Grodziskiego.

Konferencja była okazją 
do podsumowania 25 lat 

działalności samorządowej 
administracji powiatowej 
oraz współpracy z lokalnymi 
środowiskami i społeczno-
ściami.

Na zakończenie konferen-
cji Starosta Grodziski Ma-
riusz Zgaiński podziękował 
wszystkim lokalnym liderom 
społecznym za zaangażo-
wanie w działania na rzecz 
społeczności lokalnej Powia-
tu Grodziskiego oraz Wo-
jewodzie Wielkopolskiemu 
Michałowi Zielińskiemu za 
udzielane wsparcie i pomoc 
w realizacji zadań samorzą-
dowych.

W czwartek, 12 paździer-
nika 2023 roku, Starosta 
Grodziski Mariusz Zgaiński, 
Wicestarosta Sławomir Gór-
ny, Przewodniczący Rady 
Powiatu Grodziskiego Seba-
stian Skrzypczak oraz Sekre-
tarz Powiatu Tomasz Dolata 
spotkali się z dyrektorami, 
nauczycielami i pedagoga-
mi placówek oświatowych 
prowadzonych przez Powiat 
Grodziski, by podziękować za 
ich zaangażowanie i wręczyć 
wyróżnienia za szczególne 
osiągnięcia dydaktyczno - 
wychowawcze i opiekuńcze.

Była to także okazja do 
wręczenia aktów nadania 
stopnia awansu zawodowe-
go nauczycielom szkół i pla-
cówek prowadzonych przez 
Powiat Grodziski.

Stopień awansu zawodo-
wego na stopień nauczyciela 
mianowanego uzyskali:

Nauczyciele Zespołu Szkół 
Technicznych im. Eugeniusza 
Kwiatkowskiego w Grodzisku 
Wielkopolskim: Marcin Ło-
dyga, Weronika Bereszyńska, 
Agata Sterczak-Jankowiak; 
Liceum Ogólnokształcące-
go im. Juliusza Słowackiego 
w Grodzisku Wielkopolskim: 
Jerzy Pięta oraz Poradni Psy-
chologiczno-Pedagogicznej: 
Kinga Tonder-Krzyżanek.

W tym roku podzięko-
wania za zaangażowanie 
i szczególne osiągnięcie opie-
kuńczo-wychowawcze oraz 
nagrodę Starosty Grodziskie-
go otrzymali: z Zespołu Szkół 
Technicznych im. Eugeniu-
sza Kwiatkowskiego w Gro-

dzisku Wielkopolskim: Dy-
rektor Magdalena Ambrozik, 
Wicedyrektor Andrzej Ma-
kles, Anna Hoffman – Lusi-
na oraz Łukasz Włodarczak, 
a z Liceum Ogólnokształ-
cącego im. Juliusza Słowac-
kiego: Dyrektor Katarzyna 
Nowak-Pierszalska i Jadwiga 
Łacheta. Z Poradni Psycholo-
giczno-Pedagogicznej w Gro-
dzisku Wielkopolskim wy-
różnienia odebrały: Dyrektor 
Danuta Przybyła, Aneta Re-
ślińska-Rabiega oraz Maria 
Rodziewicz.

Wszystkim dyrektorom, 
nauczycielom i pedagogom 
serdecznie gratulujemy 
i życzymy dalszych sukce-
sów, a także niegasnącej pa-
sji i odwagi w podejmowaniu 
nowych wyzwań.

Podpisanie umów na nowe 
inwestycje drogowe

Konferencja podsumowująca 25 lat działalności samorządów powiatowych

Wręczenie nagród starosty i awansów 
zawodowych nauczycielom
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„To wspaniała informacja 
dla wszystkich mieszkańców 
naszej gminy, a szczególnie 
dla dzieci, bo to przecież dla 
nich ma powstać przyszkol-
ny basen do nauki pływania 
w Rakoniewicach –  cieszy się 
burmistrz Gerard Tomiak, 
komentując na gorąco infor-
mację o dofinansowaniu tej 
inwestycji z Rządowego Fun-
duszu „Polski Ład”, Program 
Inwestycji Strategicznych  
– 8 Edycja.

Przyznane dofinanso-
wanie w kwocie prawie  
8 milionów złotych to kwo-
ta niebagatelna. Pozwoli ona 
na realizację tej inwestycji 
nie tylko ze środków budże-
tu naszej gminy, ale również 
dzięki pieniądzom z budże-
tu państwa. Całkowity koszt 
przedsięwzięcia powinien 
zamknąć się w kwocie kilku-
nastu milionów złotych, ale 
to ostatecznie rozstrzygnie 
postępowanie przetargowe. 
Wybudowanie przyszkolne-
go basenu zrealizuje marze-
nie o nauce pływania dzieci 
z terenu naszej gminy na wła-
snym obiekcie; nie tylko pod-
czas zajęć pozalekcyjnych, ale 
przede wszystkim podczas 
obowiązkowych lekcji wy-
chowania fizycznego. Dzieci 

ze szkół podstawowych z Ro-
starzewa, Jabłonny, Ruchocic 
i Łąkiego, będą dowożone na 
te zajęcia. Ale na szczegóły 
jest jeszcze za wcześnie.  

Z perspektywy powstania 
w Rakoniewicach przyszkol-
nego basenu bardzo zadowo-
lony jest również poseł Mar-
cin Porzucek. „Kiedy ponad 
dwa lata temu usłyszałem 
od burmistrza Rakoniewic 
o projekcie budowy przy-
szkolnego basenu bardzo 
zainteresowałem się tym po-
mysłem. Właściwie podczas 
każdej mojej wizyty w Rako-
niewicach rozmawialiśmy na 
ten temat – mówi poseł Mar-
cin Porzucek. Jestem prze-
konany, że środki te zostaną 
bardzo efektywnie wykorzy-
stane, a obiekt będzie służył 
nie tylko dzieciom, które na 
zajęciach wychowania fi-
zycznego nauczą się pływać. 
Z pewnością z inwestycji 
cieszyć się będzie i korzystać 
cała lokalna społeczność – 
dodaje parlamantarzysta.

Dodać należy, że wspo-
mniany projekt obejmuje 
także powstanie kręgielni 
z oddzielnym, niezależnym 
wejściem, która niewątpliwie 
poszerzy ofertę rekreacyjno – 
sportową.

Będzie basen!

Gmina Rakoniewice wspar-
ła finansowo Samodzielny 
Publiczny Zakład Opie-
ki Zdrowotnej w Grodzi-
sku Wielkopolskim kwotą 
70.000,00 zł. Podpisaną 
umowę, na ręce Dyrektora 
placówki Pana Mirosława 
Drzewieckiego, przekazał 4 

października 2023 roku Za-
stępca Burmistrza Rakonie-
wic Arkadiusz Pawłowski. 
Środki te zostaną przezna-
czone na zakup wyposaże-
nia bloku operacyjnego na 
oddziale ginekologiczno-
-położniczym w aparaturę 
i sprzęt medyczny.

15 października 2023 roku 
Pan Edmund Gracz z Jabłon-
ny obchodził swoje 102 uro-
dziny!

Była to podwójna radość, 
bowiem małżonkowie Leoka-
dia i Edmund Gracz w czerw-
cu tego roku obchodzili 74. 
rocznicę zawarcia związku 
małżeńskiego, a żona Pana 
Edmunda, Pani Leokadia nie-
długo będzie obchodzić swo-

je 101 urodziny. Dla całej ro-
dziny jest to wyjątkowy czas. 
Burmistrz Rakoniewic dr 
Gerard Tomiak wystosował 
okolicznościowe życzenia 
i adres dla Pana Edmunda.

Jeszcze raz życzymy Panu 
Edmundowi kolejnych lat 
w zdrowiu,

szczęściu i otoczeniu naj-
bliższych. Wszystkiego naj-
lepszego!

W sobotę, 14 października 
2023 roku, w Halo Sporto-
wo-Widowiskowej w Rako-
niewicach odbyło się kolejne 
wyjątkowe wydarzenie spor-
towe - MISTRZOSTWA POL-
SKI MŁODZIEŻY W JUDO. 
W Mistrzostwach, którego 
współorganizatorem był UKS 
Pohl Judo Przemęt, udział 
wzięło 110 zawodników z 49 
klubów! Zawody zostały zor-
ganizowane pod honorowym 
patronatem Starosty Wolsz-
tyńskiego Jacka Skrobisza, 
przy wsparciu 5. Lubuskiego 
Pułku Artylerii w Sulechowie.

Otwarcie poprowadził żoł-

nierz lubuskiego pułku Wi-
told Ostynowicz. Następnie 
poczet flagowy z 5Lpa przy 
odegranym hymnie narodo-
wym uroczyście wciągnął fla-
gę Polski na masz. Głos zabra-
li Starosta Wolsztyński Jacek 
Skrobisz, Zastępca Burmi-
strza Rakoniewic Arkadiusz 
Pawłowski oraz Wiceprezes 
Polskiego Związku Judo Józef 
Jopek.

Rakoniewicki obiekt ko-
lejny raz zdał egzamin jako 
miejsce do zorganizowania 
tego typu wydarzeń!

Zdjęcia pochodzą 
od Polskiego Związku JUDO.

We wtorek, 17 październi-
ka br. w restauracji „Zajazd 
u Bogdana” w Rakoniewi-
cach, odbyła się niezwykła 
uroczystość z okazji 50-lecia 
pożycia małżeńskiego dla 
Jubilatów z Gminy Rakonie-
wice. Złote Gody świętowało 
27 par. 

Ponadto na spotkanie za-
proszono także osiem par, 
które obchodziły diamento-
wą, 60-tą rocznicę zawarcia 
związku małżeńskiego!

Uroczystość poprowadzi-
li: Burmistrz Rakoniewic dr 
Gerard Tomiak, Kierownik 
Urzędu Stanu Cywilnego 
Magdalena Augustyniak oraz 
Karolina Fojud - Zastępca 
Kierownika USC.

Najważniejszym punk-
tem spotkania było wręcze-
nie medali w imieniu Prezy-
denta RP, którego dokonał 
Burmistrz. Dla par, które 
obchodziły złote i diamen-
towe gody, przygotowa-
nia została niespodzianka 
w postaci bukietu kwiatów, 
okolicznościowego adresu 
oraz serdecznych życzeń. 
Dla par, które obchodziły 
w tym roku 60-tą rocznicę 
małżeństwa przygotowa-
no okolicznościowy me-
dal z wizerunkiem Pałacu 
Czarneckich. Po części ofi-
cjalnej oraz pamiątkowych 
zdjęciach, wszyscy obecni 
uroczyście wznieśli toast 
i odśpiewali tradycyjne „100 
lat”.

Szanownym Jubilatom 
życzymy przede wszystkim 
zdrowia, kolejnych długich 
i wspólnych lat życia, ro-
dzinnego ciepła, miłości oraz 
wszelkiej pomyślności na 
dalsze lata!

„Złote gody” świętowali:
a Andrzejewska Maria 
i Adam,
a Augustyniak Maria i Ja-
nusz,
a Cieżuch Grażyna i Leon,
a Figler Genowefa i Henryk,
a Frąckowiak Róża i Karol,
a Guzek Krystyna i Tadeusz,
a Hojan Maria i Jan,
a Konieczna Renata i An-
drzej,

a Konopka Irena i Tadeusz,
a Krawczyk Barbara i Edmund,
a Kryś Ewa i Stanisław,
a Listosz Gabriela i Tomasz,
a Matuszewska Krystyna 
i Grzegorz,
a Mikołajczyk Zuzanna i Ka-
zimierz,
a Nowacka Grażyna i Kazi-
mierz,
a Siemieńczuk Teresa i Ire-
neusz,

a Skorupska Cecylia i Kazi-
mierz,
a Starszak Janina 
i Zygmunt,
a Stein Róża i Ignacy,
a Szott Elżbieta i Kazimierz,
a Słomińska Irena i Włodzi-
mierz,
a Słowińska Aniela i Andrzej,
a Tchórzewska Wanda i Ta-
deusz,
a Tomczak Maria i Jerzy,
a Walkowiak Bogumiła 
i Henryk,
a Wasila Krystyna i Bogdan,
a Wawrzyniak Ewa i Franci-
szek

„Diamentowe 
gody” świętowali:
a Kaczor Teresa i Ferdynand,
a Kalemba Halina i Marian,
a Kapska Cecylia i Tadeusz,
a Lisiecka Lidwina i Marian,
a Nowak Irena i Marian,
a Piekarek Łucja i Józef,
a Stachowiak Krystyna 
i Henryk,
a Włodarczyk Stanisława 
i Bogdan.

70.000,00 zł dla grodziskiego szpitala 
na zakup wyposażenia bloku 

operacyjnego

102 urodziny Pana Edmunda Rakoniewice gospodarzem 
MISTRZOSTW POLSKI MŁODZIEŻY 

W JUDO!

Jubileusze 50-lecia pożycia małżeńskiego
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Wykonujemy usługi w zakresie:
a badania technicznye pojazdów w pełnym zakresie
a diagnostyka pojazdów a komputerowe sprawdzanie amortyzatorów
a naprawy samochodów osobowych wszystkich marek
a naprawy samochodów ciężarowych, autobusów, przyczep i naczep
a naprawa sprzętu rolniczego - ciągniki, kombajny itp
a mycie oraz konserwacja pojazdów a zbieżność kół w 3D
a naprawa i sprzedaż gaśnic oraz sprzętu p. poż. a spawanie aluminium 
a naprawa skrzyń biegów samochodów cięarowych Iveco, Mercedes, Scania, 
Volvo, Renault itp.

OKRĘGOWA 
StACJA 
KONtROLI 
POJAZDÓW

www.diagrolmet.pl
64-200 Wolsztyn, ul. Dworcowa 15F

tel./fax: 68 384 2223, tel. kom.  602 108 348,  602 578 443

Do każdego badania technicznego - NIESPODZIANKA
POSTAW NA TRADYCJĘ I DOŚWIADCZENIE

Od początku historii Wro-
cławia mieszkały tutaj różne 
narody, rozbrzmiewały różne 
języki, mieszały się kultury 
i religie, co pozytywnie wpły-
nęło na współczesny charak-
ter miasta. Nie ma takiego 
drugiego miejsca w Polsce, 
w którym atmosfera mikroko-
smosu Europy byłaby bardziej 
wyczuwalna. Przekonaliśmy 
się o tym 11. października 
podczas wycieczki uczniów 
klas 1b, 1c, 1a, 2c, 3b i 3c pod 
opieką pani profesor Hanny 
Pięta i pana profesora Maciej 
Ratajczaka.

Głównym celem wyjazdu 
był wykład profesora Insty-
tutu Nauk Geologicznych 
Uniwersytetu Wrocławskiego 
dr hab. Jakuba Kierczaka po-
święcony koncepcji antropo-
cenu. Noblista Paul Crutzen 
stworzył termin „Antropo-
cen” w 2002 r. Dowiedzieliśmy 
podczas wykładu nie tylko 
w jaki sposób ustala się epoki 
geologiczne, poznaliśmy kon-
cepcję „wielkiego przyspie-
szenia” – gwałtownego wzro-
stu populacji, industrializacji, 
globalizacji i technologii od 
połowy XX w. Naukowcy zi-
dentyfikowali zarówno rozpo-
czynające się wówczas zmiany 
socjopolityczne, na przykład 
ogromne wzrosty globalnych 
wskaźników PKB, jak i zmia-
ny w systemach Ziemi, takie 
jak wylesianie czy wzrost stę-
żenia gazów cieplarnianych. 
Dostrzegamy w danych mnó-
stwo charakterystycznych 
sygnałów, takich jak popiół 
ze spalania paliw kopalnych 
znajdowany w mule, piasku 
czy torfowiskach. Plastiki 
w najświeższych warstwach 
osadów. Radioizotopy po-
chodzące przede wszystkim 
z atmosferycznych testów 
broni jądrowej z lat 40., 50. 
i 60. W sumie odkryto ponad 
sto różnych sygnałów, które 
wykorzystuje się do śledzenia 
globalnych przemian. Ślady 
tego wielkiego przyspiesze-

nia od połowy XX w. widzimy 
w oceanach, w lodowcach, 
w torfowiskach, w szkieletach 
koralowców. Kwestia formal-
nego włączenia antropocenu 
do geologicznej skali czasu 
trafiła z podkomisji straty-
grafii czwartorzędu przed 
Międzynarodową Komisję 
Stratygrafii. A na koniec ter-
min musi zostać przyjęty 
w głosowaniu przez Między-
narodową Unię Nauk Geolo-
gicznych. Po tej niesamowitej 
dawce wiedzy przekonaliśmy 
się dlaczego Wrocław nazy-
wany jest „Wenecją północy”. 
Kilkaset metrów dzieli budy-
nek Wydziału Nauk o Ziemi 
i Kształtowania Środowiska 
od Ostrowa Tumskiego, a my 
przeszliśmy 3 mosty i 2 kładki! 
W sumie we Wrocławiu mamy 
ponad 100 mostów i 60 kładek 
dla pieszych :)

Nazwa Ostrowa Tumskiego 
w staropolszczyźnie ozna-
czała „wyspę z katedrą” i rze-
czywiście, do XIX w., kiedy 
zasypano jedną z odnóg Odry, 
była to wyspa. W zespole bu-
dowli sakralnych najbardziej 
znacząca jest katedra, której 
patronem jest św. Jan Chrzci-
ciel. To piąta świątynia wznie-
siona w tym miejscu. Jeszcze 
przed założeniem biskupstwa 
na Ostrowie Tumskim istniał 
kościół, którego ślady odkry-
to po powodzi w 1997 r. Około 
990 r. Śląsk został włączo-
ny do państwa polskiego, ale 

chrześcijańskim wpływom 
podlegał wcześniej, będąc 
częścią Czech. Z zachwytem 
podziwialiśmy gotyckie mury 
Katedry św. Jana Chrzciciela 
oraz wspaniałe budowle sa-
kralne tego obszaru. Ogrom-
ne wrażenie wywarła na nas 
dwupoziomowa halowa świą-
tynia nazywana perłą śląskie-
go gotyku. Ukończona około 
1350 r., mieści dwa kościoły: 
dolny – św. Bartłomieja, pa-
trona dynastii Piastów, i górny 
– św. Krzyża. Z jej budową jest 
związana historia wielolet-
niego sporu księcia piastow-
skiego Henryka IV Probusa 
z biskupem wrocławskim 
Tomaszem II. na jej podsta-
wie można by nakręcić niezły 
thriller! Z kościołem jest też 
związana postać wybitnego 
astronoma Mikołaja Koper-
nika, który przez 35 lat pełnił 
funkcję kanonika wrocław-
skiej kolegiaty św. Krzyża. 
To dzięki uzyskiwanym tam 
przychodom mógł podróżo-
wać i prowadzić badania. 

Widok z Wyspy Piaskowej 
na Ostrów Tumski przez łą-
czący je XIX-wieczny most 
jest ulubionym motywem fo-
tograficznym i malarskim. 
Kręcono tutaj ujęcia do wielu 
filmów, m.in. do „Anatomii 
miłości” i popularnego seria-
lu „Stawka większa niż życie”. 
Bulwar prowadzący brzegiem 
Wyspy Piaskowej w kierunku 
Ostrowa Tumskiego otrzy-

mał nazwę wywodzącą się od 
imienia jednej z najbarwniej-
szych postaci średniowiecz-
nego Wrocławia: Piotra Wło-
stowica – palatyna władcy 
polskiego Bolesława Krzywo-
ustego. O jego bogactwie i ży-
ciu krążyły legendy. Ponieważ 
dopuścił się kilku przewinień 
(m.in. krzywoprzysięstwa), 
miał według podań ufundo-
wać 77 kościołów i klaszto-
rów. Jest wśród nich kościół 
Najświętszej Marii Panny 
oraz stojący tuż obok klasztor 
augustianów. W jej głównej 
nawie zachwycają wspania-
łe sklepienia gwiaździste, 
a w nawach bocznych – skle-
pienia trójpodporowe. Wysłu-
chaliśmy w tym niezwykłym 
miejscu dziejów przywiezio-
nej w 1965 r. z Mariampola 
nad Dniestrem ikony Matki 
Boskiej Zwycięskiej, którą het-
man Jabłonowski zabierał na 
pola bitew. 

Jeszcze w autokarze pro-
fesor Jerzy Pięta, który był 
naszym przewodnikiem po 
Wrocławiu, przekonywał nas, 
że niemal każde miejsce w tym 
mieście skrywa jakąś niezwy-
kłą historię. Na pewno każdy 
zapamięta wojnę piwną i hi-
storię psa z kamienicy na wro-
cławskim runku. Każda epoka 
wzbogaciła Wrocław o jakieś 
niezwykłe miejsce. Do zabu-
dowań uniwersytetu przylega 
jedna z najcenniejszych ba-
rokowych budowli w mieście 
- kościół uniwersytecki. Za-
chwyca wystrojem zaprojek-
towanym przez Christopha 
Tauscha oraz wspaniałym 
malarstwem iluzjonistycznym 
autorstwa nadwornego mala-
rza cesarza Józefa I – Johanna 
Michaela Rottmayra. Tutaj też 
podziwialiśmy gipsową kopię 
słynnej Piety Michała Anioła. 
Rynek i jego zabytki zachwy-
ciły każdego.

Popołudniu udaliśmy się 
na rejs statkiem po Odrze. Fa-
lująca woda, lekki wiatr i cu-
downe widoki miasta z per-
spektywy rzeki sprawiły, że 
ten moment stał się jednym 
z najbardziej relaksujących 
podczas całej wycieczki. Tym 
bardzie, że czekały na nas ko-
lejne atrakcje - Afrykarium 
i ZOO. Fascynujące ekosyste-
my, od pustynnych obszarów 
po głębokie oceany, zasko-
czyły nas różnorodnością 
i pięknem. Wielu z nas było 
zachwyconych widokiem ma-
jestatycznych żyraf, leniwych 
hipopotamów i zwinnych pin-
gwinów.

Później nasza grupa skie-
rowała się ku Hali Stulecia. 
Wielka kopuła budynku ro-
biła wrażenie na wszystkich, 
a pewnie każdy próbował wy-
obrazić sobie, jak wyglądają 
tam organizowane wydarze-
nia i koncerty. Wizjonerskie 
koncepcje Maxa Berga i dzieje 
słynnych organów, tych histo-
rii po prostu trzeba wysłucha 
koniecznie w tym miejscu!

Ostatnie chwile w tym 
mieście upłynęły nam pod 
znakiem fontann multime-
dialnych. W rytm muzyki 
i świateł, wodne kaskady 
tworzyły niesamowite wido-
wisko. Wielu z nas nie mogło 
oderwać od niego wzroku. 
Na koniec  wycieczki zrobi-
liśmy sobie grupowe zdjęcie 
przed słynną Iglicą - cha-
rakterystycznym symbolem 
Wrocławia, świadkiem wielu 
ważnych momentów w po-
wojennej historii miasta. Wy-
cieczka do Wrocławia dostar-
czyła nam wielu wspaniałych 
wrażeń i wspomnień. Każdy 
z nas wrócił do domu z ba-
gażem nowych doświadczeń 
i wiedzy o tym pięknym mie-
ście nad Odrą i świadomością 
że, jeszcze wiele niezwykłych 
miejsc czeka tutaj na odkrycie. 
I na pewno zarażony przez na-
szego przewodnika zachwy-
tem nad tym miejscem.

Wycieczka do Wrocławia dostarczyła wielu wspaniałych wrażeń

Jaromierz 38, 64-225 Kopanica
tel 68 384 06 45 – tel. kom. 604 222 116, 694 560 009

www.brudlo.com.pl
Zapraszamy na naszego Facebooka oraz Instagram

a Chryzantemy cięte i doniczkowe
a Wrzosy i wrzośce  a Cyklameny  a Byliny i trawy  

a Duży wybór donic, doniczek i osłonek
a Obsadzenia pojemników, mis, skrzynek, donic

a Fachową obsługę i doradztwo
a Sprzedaż hurtową i detaliczną

Godziny otwarcia: pon-pt 7:00-18:00 
sb 7:00-15:00 / niedziele i święta nieczynne 

Polecamy: 
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AUTORYZOWANY DEALER: 
Nowy Tomyśl  ul. Kolejowa 17 – tel. 61 442 40 85,
               tel.  kom 602 775 274
Zbąszyń  ul. Poznańska 42 – tel. 68 386 75 04

STIHL MS-162 
PILARKA SPALINOWA

749,-899

NOWOŚć

EDMuND BOSY

OKRĘGOWA StACJA KONtROLI POJAZDÓW
Dębsko, ul. Rakoniewica 14, 64-050 Wielichowo

Mechanika A Blacharstwo A Lakiernictwo A Pomoc drogowa, A Naprawy bezgotówkowe PZU  A Sklep Auto-części

tel. 61 444 22 17   tel. 61 444 23 15 tel. kom. 604 815 752

PRZEGLĄDY REJESTRACYJNE SAMOCHODÓW ZASILANYCH GAZEM
SAMOCHODY OSOBOWE „B” I DOSTAWCZE (do 3,5 t.)

SAMOCHODY CIĘŻAROWE „C” (do 16 t.)
SAMOCHODY CIĘŻAROWE „C” (pow. 16 t.)

AUTOBUSY „D”
CIĄGNIKI „T”

PRZYCZEPY I NACZEPY „E” 

P. H. ANDRZEJ CIORGA
OSPRZĘT ELEKTRYCZNY, ARMATURA SANITARNA

PŁYTKI, KLEJE, FARBY, SILIKONY, GWOŹDZIE, ŚRUBY

WIELICHOWO, ul. Ogrodowa 11, tel. 61/44 40 145
RAKONIEWICE, ul. Garbary, tel. 61/44 41 062
RAKONIEWICE, ul. Kościelna, tel. 61/44 41 007
NOWY TOMYŚL ul. Długa, tel. 61/44 21 068, 61/44 41 210
KAMIENIEC, ul. Główna 23, tel. 61/44 24 841
CZYNNE OD 7.00 DO 18.00   SOBOTY 7.00 - 15.00

Dnia 11 października br. Mi-
nisterstwo Edukacji Naro-
dowej przyznało wielolet-
niej Dyrektor Zespołu Szkół 
Technicznych im. Eugeniusza 
Kwiatkowskiego w Grodzisku 
Wlkp. Pani Annie Matysiak, 
Medal Komisji Edukacji Naro-

dowej. Jest to wyjątkowe wy-
darzenie i olbrzymie wyróż-
nienie! Społeczność Zespołu 
Szkół Technicznych im. E. 
Kwiatkowskiego jest bardzo 
dumna z osiągnięć Pani Anny 
Matysiak, której  gratulujemy 
zasłużonej nagrody!!! 

W dniu 2.10.2023r. silna eki-
pa sprinterów wyruszyła do 
Obornik na Festiwal Sztafet. 
Walczyliśmy do końca i wy-
biegaliśmy podium w każdej 
ze sztafet. 3 miejsce w sztafe-

cie 4x100 i 4x400 dziewcząt 
oraz 4x100 i 4x400 chłopców. 
Jest to nasz najlepszy wy-
nik od 4 lat. Przygotowanie 
i opiekunowie Weronika Be-
reszyńska i Marcin Łodyga

Medal dla Anny MatysiakFestiwal Sztafet

62-065 Grodzisk Wielkopolski
ul. Powtańców Chocieszyńskich 26

tel. 602 495 869
tel. 61 863 69 29 w 13

www.ubezpieczeniatomex.com.pl

TOMASZ BRYCHCY
ul. Poznańska 34 ,Grodzisk Wlkp.
tel. 601 668 680

ZAKŁAD KAMIENIARSKI 

nagrobki granitowe

szeroka gama wyrobów
remonty, renowacje
galanteria nagrobków
lampy, wazony, liternictwo itp.

Ul ogrodowa 6 , 62-065 grodzisk wlkp , 
tel 509-055-246

www.meble-duma.pl
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9 października 2023 roku 
w Sali Herbowej Wielkopol-
skiego Urzędu Wojewódzkie-
go zastępca prezesa Instytu-
tu Pamięci Narodowej prof. 
Krzysztof Szwagrzyk w imie-
niu Prezydenta RP  wręczył 
zasłużonym działaczom walki 
z komunizmem Krzyże Wol-
ności i Solidarności. To swe-
go rodzaju zadośćuczynienie 
za wybitne zasługi na rzecz 
niepodległości i solidarności 
Polski w latach 1956 – 1989. Za 
działania na rzecz odzyskania 
przez nasze państwo niepod-
ległości po kilkudziesięciu la-
tach zależności i zniewolenia 
przez Związek Radziecki. Za 
walkę z systemem, który za 
wszelką cenę starał się wyko-
rzenić z narodu polskiego jego 
święte wartości.

„Za walkę sprzed lat, za to, 
że w tamtym bardzo trudnym 
czasie, w latach 50., 70. i 80., 
podjęli Państwo z naraże-
niem życia walkę z systemem 
komunistycznym. Walkę, za 
którą groziły konsekwencje, 
a Państwo tę walkę podjęli 
i kontynuowali” - powiedział 
wręczając odznaczenia, za-
stępcę prezesa Instytutu 
Pamięci Narodowej prof. 
Krzysztof Szwagrzyk.

Z kolei w liście Wojewody 
Wielkopolskiego Michała Zie-
lińskiego odczytanego pod-

czas uroczystości przez pełno-
mocnik do Spraw Współpracy 
ze Środowiskami Kombatanc-
kimi Teresę Masłowską czyta-
my: „Komunistyczne władze 
niczego nie oddawały dobro-
wolnie. To Państwo zostali 
zwycięzcami i Wam zawdzię-
czamy wolny kraj”.

Na uroczystości Krzyżami 
Wolności i Solidarności od-
znaczeni zostali:
a Edward Antosiewicz
a Tadeusz Gościk
a Franciszek Jan Gwardzik
a Robert Paweł Kamiński
a Stanisław Henryk Mącz-
kowski

a Maciej Mielęcki
a Jarosław Czesław Należyty
a Edward Pohl
a Waldemar Sroczyński
a Piotr Szych
Pośmiertnie:
a Bolesław Józef Andrzejew-
ski
a Zbigniew Baczewski
a Marianna Baranowska
a Jarosław Kazimierz Krzy-
wiak
a Marek Stefan Więckowski

Podczas tej uroczysto-
ści Krzyżami Kawalerskimi 
Orderu Odrodzenia Polski, 
pośmiertnie zostali odzna-
czeni:

a Bolesław Józef Andrzejewski
a Marek Stefan Więckow-
skiemu

Jestem przekonany, że 
dzięki takim gestom doce-
niającym ludzi walczących 
z komunistycznym reżimem, 
pamięć o tych, którzy z nara-
żeniem życia nie wahali się 
przeciwstawić zniewoleniu, 
pozostanie z nami na zawsze.

W następnym numerze 
ukarze się wywiad z odzna-
czonym redaktorem naczel-
nym POWIATY-GMINY – 
Franciszkiem Gwardzikiem.

Tekst: Andrzej Błaszczak
Zdj.: Hieronim Dymalski

Krzyże Wolności i Solidarności

Czas szybko mija, a spotkanie 
związane z tym wydarze-
niem uzmysłowiło nam, że w 
tym stwierdzeniu nie ma cie-
nia przesady.

Czy przyzwyczailiśmy 
się już do tego, że nie tylko 
z okolicznych, ale i bardziej 
odległych  gmin możemy do-
jechać do miejsca pracy w Po-
znaniu korzystając właśnie z 
takiej sieci? Wydaje mi się, że 
tak, bo w ubiegłym roku z tej 
formy transportu skorzysta-
ło 23,5 mln. pasażerów. Oczy-
wiście potrzeby, jak zapewne 
się Państwo domyślacie są 
jeszcze większe.

Realizacja całego pomysłu 
była możliwa dzięki poro-
zumieniu Samorządu Woje-
wództwa Wielkopolskiego, 
Stowarzyszenia Metropolia 
Poznań, Miasta Poznań, Po-
wiatu Poznańskiego oraz 
gmin i powiatów położonych 
wzdłuż linii kolejowych Po-
znańskiego Węzła Kolejowe-
go.

Zazwyczaj wielu podmio-
tom nie tak łatwo dojść do 
porozumienia, ale tym ra-
zem, pięć lat temu się uda-
ło i co najważniejsze dzięki 
tym samym instytucjom i 
jednostkom samorządowym 
możemy dziś mówić o dal-
szym rozwoju tego przedsię-
wzięcia.

Uroczystość pięciolecia 
Poznańskiej Kolei Metropoli-
talnej odbyła się 11 września 
na terenie Dworca Letniego w 
Poznaniu

„Kolej metropolitalna jest 
bez wątpienia fenomenem. 

To fenomen dobrej, zgodnej 
współpracy samorządów, 
które uznały, że warto za-
pewnić swoim mieszkańcom 
komfortowe warunki do-
jazdu do pracy czy szkoły i z 
powrotem. PKM jest tworem 
wirtualnym, który korzysta 
przede wszystkim z taboru 
naszych Kolei Wielkopol-
skich, finansowanych przez 
Samorząd Województwa 
Wielkopolskiego. Chcemy 
rozwijać projekty kolejo-
we, dlatego - jeśli uda się 

odblokować Krajowy Plan 
Odbudowy - pieniędzy na 
nowy tabor pojawi się wię-
cej” – powiedział podczas tej 
uroczystości Marek Woźniak 
Marszałek Województwa 
Wielkopolskiego.

Także na tym spotkaniu 
symbolicznie podpisano po-
rozumienie dotyczące

uruchomienia dodatko-
wych połączeń w ramach 
Poznańskiej Kolei Metropoli-
talnej. Dotyczy to tras na sze-
ściu liniach w relacjach: Po-

znań – Pobiedziska (3 pary), 
Poznań – Czempiń (2 pary), 
Poznań – Opalenica (2 pary), 
Poznań – Oborniki Wlkp. (3 
pary), Poznań – Szamotuły 
(2 pary), Poznań – Kostrzyn 
Wlkp. (3 pary).

Bez wątpienia poprawi 
to warunki podróżowania, 
bowiem zdarza się, że popu-
larność tej formy transportu 
powoduje duże przepełnie-
nie w pociągach. Oczywiście 
na takie przedsięwzięcia po-
trzebne są duże kwoty. Płyną 
one głównie z budżetu  Woje-
wództwa Wielkopolskiego. A 
są niebagatelne i ciągle rosną. 
W roku 2018 wynosiły 176 
mln zł, a w tym roku już 331 
mln zł.

Dodam tylko, że przewozy 
realizowane są przez  Ko-
leje Wielkopolskie sp. z o.o. 
oraz POLREGIO sp. z o.o. Nie 
wszystkie linie na trasach 
naszej kolei metropolitalnej 
są zelektryfikowane, stąd 
duże nadzieje wiąże się także  
z zakupionym niedawno no-
wym, bardziej uniwersalnym 
taborem spalinowo - elek-
trycznym.

Zatem myślę, że jednego 
chyba możemy być pewni, 
kolejne połączenia w ramach  
Poznańskiej Kolei Metro-
politalnej zwiększą jeszcze 
bardziej zainteresowanie 
mieszkańców gmin taką wła-
śnie możliwością dotarcia do 
miejsc pracy, czy też szkół w 
Poznaniu.

Tekst: Andrzej Błaszczak
Zdj. Hieronim Dymalski

Przełom lata i jesieni to na 
Międzynarodowych Targach 
Poznańskich zawsze mno-
gość wydarzeń. Nie inaczej 
było także w tym roku.

Od wielu lat Polagra i Taro-
pak przygotowywane w tym 
okresie, to bardzo ważne im-
prezy. Imprezy gromadzące 
zawsze spore grono wystaw-
ców.

- Ponad pół tysiąca wy-
stawców zaprezentuje wyro-
by spożywcze i technologie 
wykorzystywane w przemyśle 
spożywczym na bloku targów 
POLAGRA, TAROPAK oraz 
SMAKI REGIONÓW. Spo-
dziewamy się ponad 10000 
profesjonalnych zwiedzają-
cych z 32 krajów, z najbar-
dziej pożądanych kierunków 
eksportowych dla polskich 
wytwórców. Będą wśród nich 
największe sieci handlowe 
z Arabii Saudyjskiej, importe-
rzy żywności z Izraela i silna 
reprezentacja zwiedzających 
ze Słowacji, Czech, Litwy,  Ło-
twy, Niemiec i Francji  – tak 
mówił prezes zarządu Gru-
py MTP  Tomasz Kobierski 
w czasie konferencji prasowej 
otwierającej tą imprezę.

Potem przemierzając tera-
ny wystawowe można było 
zauważyć jedno, na bardzo 
wielu stoiskach toczyły się 
intensywne, branżowe roz-
mowy.

Każde Targi Polagra to 
także doskonałe pole do pro-
mocji polskiej żywności, co 
w dzisiejszych trudnych cza-
sach i to nie tylko z powodu 
wojny na Ukrainie, nie jest 
sprawą prostą. A warto pa-
miętać, że eksportujemy pro-
dukty spożywcze nie tylko 
do państw Unii Europejskiej, 
ale także do krajów będących 
poza nią.

Po raz kolejny wszyscy 
uświadamialiśmy sobie jak 
wielkie znaczenie mają bez-
pośrednie kontakty między 
ludźmi. Wymiana poglądów 
w cztery oczy. Przecież nawet 
tak prowadzone spory mają 
zupełnie inny ciężar gatun-
kowy, bo nasz interlokutor 
siedzi przed nami w... peł-
nym garniturze, a nie jedynie 
w marynarce (bo na ekranie 
widać nas tyko do...połowy) 
i...spodniach od piżamy ( 
bo tej części już nie widać) 
co niekiedy zdarza się pod-
czas podobnych kontaktów 
w sieci. Już nie mówiąc o jakże 
ludzkim podaniu ręki nasze-

mu rozmówcy na początku 
i na końcu każdego spotka-
nia. A tu w ciągu zaledwie kil-
ku dni można przeprowadzić 
bardzo wiele takich rozmów 
z kontrahentami z licznych 
krajów świata, o czym wspo-
mniał w swoim wystąpieniu 
cytowany już wcześniej pre-
zes zarządu Grupy MTP  To-
masz Kobierski.

A powracając do najważ-
niejszych wydarzeń Polagry 
to niewątpliwie było nim 
wręczenie podczas otwarcia 
imprezy Złotych Medali MTP, 
Grand Prix Grupy MTP, ECO 
– Prize, oraz nagród Acantus 
Aureus.

Ale Polagra to jak zawsze 
również zmagania kulinarne 
i to nie tylko mistrzów, ale 
również amatorów, w Ku-
linarnym Pucharze Polski. 
A biorąc pod uwagę, że nie 
jest to rywalizacja zamknię-
ta, zmagania mogła także 
obserwować publiczność od-
wiedzająca tereny MTP.

Równocześnie odbywało 
się również Forum Piekarskie 
Zdrowe Pieczywo, na którym 
również nie brakowało emo-
cji.

Wraz z Targami Polagra 
odbywał się ,,Salon Techniki 
Pakowania i Etykietowania 
Taropak 2023”. To niezwykle 
ważne spotkanie czołowych 
firm zajmujących się niekiedy 
bardzo innowacyjnymi tech-
nikami związanymi z pako-
waniem i etykietowaniem 
produktów. Najczęściej wę-
drując pomiędzy sklepowymi 
półkami nie zastanawiamy 
się jak przebiega proces pa-
kowania i konfekcjonowania 
przeróżnych artykułów, które 
wkładamy do koszyka, a pro-
szę mi wierzyć jest to proces 
niezwykle skomplikowany, 
któremu mogą sprostać tyko 
najbardziej zaawansowane 
maszyny i technologie. Stąd 
wręczenie jedynie pięciu me-
dali podczas Taropaku było 
dla laureatów znaczącym 
wyróżnieniem.

Podczas tych targów od-
było się także wiele branżo-
wych konferencji i panelo-
wych spotkań.

Te dwie edycje targów już 
za nami. Pozostaje nam tyl-
ko czekać na wrzesień 2024 
roku, kiedy spotkamy się na 
następnych branżowych wy-
darzeniach.

Tekst: Andrzej Błaszczak
Zdj.: Hieronim Dymalski

Poznańska Kolej Metropolitalna ma już 5 lat

Polagra i Taropak
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AUTO KOMIS 
Orwat Rafa³   Serdecznie zaprasza

Karpicko, ul. Wczasowa 71/A (wylot na Nowy Tomyśl) 
tel. 600 87 29 15, 68/ 346 81 81

Czynne: Pn. Pt 10.00 18.00, Sob. Niedz. 10.00 14.00
     SKUP AUT ZA GOTÓWKĘ             www.auto-orwat.gratka.pl

WYKŁADZINY 
DYWANY

Wolsztyn ul. Dworcowa 19
Usługi związane z montażem wykładzin

OGłOSZENIE

Burmistrz Trzciela ogłasza w dniu 03 sierpnia 2023 roku o godzinie 9 30 I przetarg ustny 
„Burmistrz Trzciela informuje, że w siedzibie Urzędu Miejskiego w Trzcielu został wywie-
szony wykaz numer 418/2023 nieruchomości komunalnych przeznaczonych do sprzedaży.”                        

GMINA TRZCIEL

Stowarzyszenie obchodzą-
ce Jubileusz 15-lecia dzia-
łalności, zrzesza osoby 
z problemem nietrzymania 
moczu. Obecnie Stowarzy-
szenie „UroConti” zrzesza 
członków w dziewięciu 
oddziałach: Wrocławiu, 
Bydgoszczy, Lublinie, Ło-
dzi, Krakowie, Warszawie, 
Gdańsku, Kielcach i Pozna-
niu. Wiek członków Sto-
warzyszenia jest bardzo 
zróżnicowany: począwszy 
od młodych pań po przeby-
tym porodzie, poprzez panie 
w wieku około menopauzal-
nym, a także osoby starsze. 
Każdy, kto boryka się z pro-
blemem nietrzymania mo-
czu może zostać członkiem 
Stowarzyszenia i aktywnie 
włączyć się w jego działal-
ność. W Stowarzyszeniu, 
choć w mniejszości, są także 
panowie, np. po operacji pro-
staty. Obecnie w ramach Sto-
warzyszenia działają dwie 
sekcje: Sekcja Prostaty i Sek-
cja Pęcherza. Na przestrzeni 
15. lat działalności wiele zro-
biono dla osób cierpiących 
na tę chorobę, o której przez 
wiele lat niewiele mówiono, 
wręcz temat nietrzymania 
moczu był tematem tabu, 
chociaż dotyczył dużej ilo-
ści osób. Wbrew panującej 
powszechnie opinii, zespół 
pęcherza nadreaktywnego 
nie jest „wstydliwą dolegli-
wością” ani „oznaką starze-
nia, z którą nie można nic 
zrobić”. To poważna i czę-
sto bardzo bolesna choroba, 
którą można i należy leczyć.

Mężczyzno,  
pamiętaj o profilaktyce!
Okazuje się, że z proble-

mem nietrzymania moczu 
boryka się coraz więcej osób 
i nie dotyczy to tylko kobiet. 
W Stowarzyszeniu z NTM 
UroConti, choć w mniejszo-
ści, są także panowie, np. 
po operacji prostaty. Rak 
gruczołu krokowego stano-
wi w Polsce ponad 20 proc. 
nowotworów u mężczyzn, 
odpowiada u nich również 
za 10 proc. zgonów z powo-
du choroby nowotworowej. 
W latach 2015-20 nowotwór 
ten cechował się ponadto 
największą w onkologii dy-
namiką wzrostu zachoro-
wań. W Polsce śmiertelność 
z powodu raka prostaty 
wzrosła o 18 proc. Okazu-
je się, że jesteśmy jedynym 
krajem Unii Europejskiej, 
w którym występuje tak nie-
korzystny trend. Rak prosta-
ty uznawany był kiedyś za 
chorobę starszych panów, 

jednak obecnie jest diagno-
zowany u coraz młodszych 
mężczyzn

W Polsce rak gruczołu 
krokowego należy do naj-
częstszych nowotworów 
występujących u mężczyzn. 
Nowotwór ten rozwija się 
powoli – od pojawienia się 
pierwszych komórek nowo-
tworowych do wystąpienia 
objawów choroby upływa 
nawet kilkanaście lat. Cho-
roba przez długi czas może 
się więc rozwijać bezobja-
wowo, przez co wielokrotnie 
jest wykrywana w późnym 
stadium. Dlatego kluczo-
wa jest profilaktyka i regu-
larne wykonywanie badań 
– rak prostaty rozpoznany 
we wczesnym stadium daje 
szansę na całkowite wyle-
czenie. Powiększający się 
gruczoł krokowy powoduje 
zwężenie cewki moczowej, 
która przebiega przez jego 
środek , co prowadzi do za-
burzeń przepływu moczu 

podczas wydalania z pęche-
rza. Wśród typowych ob-
jawów przerostu prostaty 
wymienia się: częstomocz 
dzienny, częstomocz nocny, 
nietrzymanie moczu, zwę-
żenie strumienia moczu, 
wydłużenie czasu mikcji, 
oddawanie moczu kroplami, 
przerywany strumień mo-
czu, parcia naglące, uczucie 
niecałkowitego opróżnienia 
pęcherza moczowego, cał-
kowite zatrzymanie moczu. 
Dlatego tak ważna jest pro-
filaktyka, diagnostyka, le-
czenie zachowawcze na po-
ziomie podstawowej opieki 
zdrowotnej i metody lecze-
nia specjalistycznego. 

Warto więc poddawać się 
regularnym badaniom pro-
filaktycznym w kierunku 
raka prostaty, zanim jeszcze 
wystąpią jakiekolwiek nie-
pokojące objawy. Dlatego 
Panowie, pamiętajcie o regu-
larnych wizytach u urologa! 

Roman Szymański

Rak prostaty rozwija się powoli
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